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PLE DE L’AJUNTAMENT 

 

 
Sessió Extraordinària                                                               Dijous, 7 de novembre de 2016 
Acta núm. 11                                                                                                     1a. convocatòria 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
Alcaldessa-Presidenta: SRA. RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ. 
 
Regidors/Regidores: SR. MIQUEL-ÀNGEL DÍAZ NARANJO, SRA. ROSA-MARÍA 
FERNÁNDEZ LABELLA, SR. JORDI TORT I REINA, SR. JORDI JIMÉNEZ 
HORCAJADAS, SR. GERMÁN BARRENA CASERO, SR. ÈRIC PLAZA LÓPEZ, SRA. 
GEMMA BADIA CEQUIER, SR. MIGUEL-ÁNGEL IBÁÑEZ GINER, SR. CARLOS 
GARCÍA AJENJO, SR. FRANCISCO GAVILÁN PEÑA, SRA. GUADALUPE DEL RÍO 
REYES, SR. ANDREU PÉREZ I LORITE, SR. ALBERT MASSANA I GRÀCIA, SRA. 
MARTA JIMÉNEZ I IBORRA, SR. MIGUEL HERRERA DÍAZ, SR. JUAN-CARLOS 
BONDÍA GARCÍA, SRA. MÓNICA PARÉS CENTENO, SR. JOSEP LLOBET NAVARRO, 
SR. RAMON CASTELLANO ESPINOSA I SR. ANTONI RAFANELL AMAT. 
 
Funcionaris: 
Secretari: sr. Roger Cots Valverde. 
Cap del servei de secretaria: sr. Jaume Tutusaus Torrents. 
Interventor : sr. José Mª Garcia Pascual. 
Administratiu de secretaria: sr. Gregori Puchol Sanfeliu. 
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament de Gavà, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va 
reunir el Ple de l'Ajuntament el dia set de novembre de dos mil setze, en sessió extraordinària, 
primera convocatòria, amb la presidència de la sra. Raquel Sánchez Jiménez, alcaldessa-
presidenta, concorrent els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel 
secretari, sr. Roger Cots Valverde. 
 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2 
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local. 
 
I essent les divuit hores, set minuts, la sra. alcaldessa-presidenta, va declarar oberta la sessió. 
 
Es va prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, l’acord 
següent: 
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1- APROVACIÓ INICIAL PRESSUPOST GENERAL ANY 2017  
 
 
FONAMENTS DE DRET 
 
Art.162 i ss. Del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de 
la Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
Art. 90 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local 
d’incorporació de les Plantilles de l’Ajuntament. 
 
Art. 20.1 Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril d’exposició pública al BOP 
 
Art. 169.1 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova la Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals de presentació de reclamacions.  
 
FETS 
 
El pressupost General de l’Entitat constitueix l’expressió xifrada conjunta i sistemàtica de les 
obligacions que com a màxim poden reconèixer l’Entitat i els seus OOAA, i els drets que 
preveuen liquidar durant el corresponen exercici ; així com les previsions d’ingressos i 
despeses de les Societats Mercantils el capital social de les quals pertanyi íntegrament a 
l’Entitat Local. 
 
Les Entitats Locals elaboraran i aprovaran anualment un Pressupost General , en el que 
s’integraran : 
El pressupost de la pròpia Entitat 
Els dels OOAA dependents d’aquella  
Els estats de previsió de despeses e ingressos de les Societat Mercantils el capital social de les 
quals pertanyi íntegrament a l’Entitat local. 
 
El Pressupost General contindrà per cadascú dels Pressupostos que en el s’integren : 
-Els estats de despeses en els que s’inclouran amb la deguda especificació, els crèdits 
necessaris per atendre el compliment de les obligacions . 
-Els estats d’ingressos en els que figuraran les estimacions dels diferents recursos econòmics a 
liquidar durant l’exercici. 
Les Bases d’Execució del pressupost que hauran de contenir l’adaptació de les disposicions 
generals en matèria pressupostària a l’organització de la pròpia Entitat 
 
Al Pressupost General s’uniran com annexes : 
-Els programes anuals d’actuació, inversions i finançament de les Societats Mercantils el 
capital social del qual sigui titular únic o majoritari l’Entitat Local.  
-L’estat de consolidació del pressupost de la mateixa Entitat amb el de tots els pressupostos i 
estats de previsió dels seus OOAA i Societats Mercantils . 
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-Els plans d’inversions i els seus programes de finançament. 
-L’estat de previsió de moviments i situació del deute . 
 
El pla d’inversions que haurà de coordinar-se, en el seu cas amb el programa d’actuació i Plans 
d’etapes de Planejament urbanístic, es complementarà amb el Programa Financer. 
 
Els pressupostos s’ajustaran a l’estructura establerta per l’ordre del Ministeri d’Economia i 
Hisenda de 3 de desembre de 2008 i Ordre HAP/419/2014 de 14 de març. 
 
Cadascú dels Pressupostos que s’integren en el Pressupost General haurà d’aprovar-se sense 
dèficit inicial .  
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia 
proposa al Ple de l’Ajuntament previ dictamen de la Comissió Informativa corresponent 
l’adopció del següent acord: 
 

APROVACIÓ INICIAL DEL PRESSUPOST  GENERAL  
ANY 2017 

 
PRIMER .- Aprovar inicialment , tal com es disposa en l'Art. 162 i ss. del Reial Decret 
Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals, el PRESSUPOST GENERAL per l’any 2017 i les seves Bases d'Execució, 
que comprèn el Pressupost de l'Ajuntament,  i les previsions d'ingressos i despeses de les 
Empreses Municipals (Prestació de Serveis al Ciutadà, SA,  i Gavanenca de Terrenys i Immobles, 
SA, ). 
El resum numèric, per capítols, dels diferents Pressupostos que s'integren en el Pressupost General 
és el següent: 
 PRESSUPOST DE L'AJUNTAMENT 

ESTAT DE DESPESES 
 

CAPÍTOL I   - Despeses de personal ...................................................  16.952.160,00 € 
CAPÍTOL II   - Despeses en béns corrents i serveis.............................  9.097.430,00 € 
CAPÍTOL III   - Despeses financeres .....................................................  1.268.140,00 € 
CAPÍTOL IV - Transferències corrents................................................  13.033.650,00 € 
CAPÍTOL VI  - Inversions Reals ...........................................................  760.600,00 € 
CAPÍTOL VII  - Transferències de capital.............................................  18.800,00 € 
CAPÍTOL VIII  - Actius Financers...........................................................  ---- 
CAPÍTOL IX - Passius Financers ........................................................  2.810.310,00 € 
                      TOTAL: ..................  43.941.090,00 € 
  
 
 
 
 



  
 

 
4 de 33

ESTAT D'INGRESSOS 
 
CAPÍTOL I   - Impostos Directes.........................................................  21.728.090,00 € 
CAPÍTOL II   - Impostos Indirectes ......................................................  738.570,00 € 
CAPÍTOL III  - Taxes i altres ingressos................................................  7.238.230,00 € 
CAPÍTOL IV  - Transferències corrents................................................  12.766.090,00 € 
CAPÍTOL V  - Ingressos Patrimonials ................................................  1.345.820,00 €   
CAPÍTOL VI  - Alienació d'Inversions reals.........................................  ---- 
CAPÍTOL VII  - Transferències de capital.............................................  ---- 
CAPÍTOL VIII  - Actius Financers...........................................................  124.290,00 € 
CAPÍTOL IX - Passius Financers ........................................................  ----  
        TOTAL:....................  43.941.090,00 € 
  

PREVISIONS DE DESPESES I INGRESSOS 
DE LA SOCIETAT MERCANTIL "PRESEC,S.A."  

 
 PREVISIONS DE DESPESES 
 
  - Despeses de personal.........................................................................  7.747.170,60 € 
  - Despeses en béns corrents i serveis...................................................  2.137.105,40 € 
  - Despeses financeres...........................................................................  19.617,00 € 
  - Inversions reals ................................................................................. 69.402,00 € 
  - Passius Financers ..............................................................................  22.149,00 € 
   TOTAL: ...................  9.995.444,00€ 
 
 PREVISIONS D'INGRESSOS 

 
  - Taxes i altres ingressos......................................................................  341.294,00 € 
  - Transferències corrents .....................................................................  9.654.150,00 € 
   TOTAL: ...................  9.995.444,00 € 
 
 PREVISIONS DE DESPESES I INGRESSOS 
 DE LA SOCIETAT MERCANTIL "GTI,SA"  
 
 PREVISIONS DE DESPESES 
 
  - Despeses de personal.........................................................................  319.490,00 € 
  - Despeses en béns corrents i serveis...................................................  176.800,00 € 
  - Despeses financeres...........................................................................  8.590,00 € 
  - Transferències corrents .....................................................................  77.000,00 € 
  - Actius financers.................................................................................. - - - - - 
  - Passius financers................................................................................  102.140,00 € 
   TOTAL: ...................  684.020,00 € 
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PREVISIONS D'INGRESSOS 

 
  - Taxes i altres ingressoss ....................................................................  159.000,00 € 
  - Transferències corrents .....................................................................  367.020,00 € 
  - Ingressos patrimonials ......................................................................  158.000,00 € 
   
   TOTAL: ...................  684.020,00 € 
 
 
 
A l'esmentat Pressupost, i com document incorporat al mateix conforme al que disposa l'Art. 90 
de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règimen Local, s'acompanyen les 
PLANTILLES DE L'AJUNTAMENT DE GAVÀ per  a l'exercic i de l’any 2017 que 
comprèn els llocs de treball reservats a funcionaris de carrera, personal eventual i personal 
contractat en règim de dret laboral. 
 
TERCER.- Exposar el Pressupost al públic per termini de 15 dies, comptats a partir del 
següent al de publicació en el Butlletí Oficial de la província del corresponent anunci (art. 20.1 
Reial Decret 500/1990, de 20 d'abril), durant els quals els interessats (art. 169.1 del Reial Decret 
Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova la Llei Reguladora de les Hisendes Locals ) 
podran examinar-lo i presentar reclamacions (art. 170.2 del mateix Reial Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març) davant el Ple. 
 
QUART .- El Pressupost es considerarà definitivament aprovat si no s'haguessin presentat 
reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà del termini d'un mes per a resoldre-les (Artº 169.1 
del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març). 
 
L’acord va ser adoptat per tretze (13) vots a favor (8 PSC, 3 ERC i 2 CiU), sis (6) en contra (4 
C’s i 2 GSSP) i dues (2) abstencions (2 PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 
El sr. Jordi Tort, tinent d’alcalde va manifestar, de forma textual, que segueix: “Es porta a 
aprovació el pressupost de la corporació que compren tant el de l’ajuntament com el de les 
empreses municipals així com la plantilla per  a l’exercici 2017. 
  
El pressupost, de gairebé 44 milions d’euros, experimenta un increment del 0,8% respecte el 
de 2016 
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La característica diferent d’aquest pressupost consistia en la congelació d’impostos que 
permetia poder fer més despesa gràcies a l’amortització d’1,9 milions d’euros que es va 
aprovar al Ple ordinari de novembre.  
 
 
Per tant el pressupost per a l’any 2017 que puja a 43.941.090 euros i es presenta amb situació 
d’equilibri entre els ingressos i les despeses., tot i que la despesa, sobretot en qüestions de 
caire social i promoció econòmica seria més gran que en anys anteriors. 
 
Els comptes experimenten un creixement del 0,80% respecte al del 2016 tot i la congelació de 
la gran majoria d’impostos i taxes municipals. Pel que fa al  pressupost consolidat, producte 
d’afegir els comptes de les empreses municipals, aquest és de 44.330.705 euros, registrant un 
descens del 0,09%.  
 
Segons les previsions, a finals de l’any que ve la ràtio d’endeutament baixarà fins al 67,75%, 
tot i que la partida que destina el pressupost de 2017 a la reducció del deute registre un descens 
del 11,78% respecte a la de 2016, que es tradueix en un estalvi de 544.725 euros que aniran 
destinats a altres despeses d’àmbit social i promoció de l’ocupació.  
 
D’altra banda, es preveu  un augment dels ingressos per impostos directe de l’ 1,88%. Aquest 
increment respon a la bona evolució positiva observada en impostos com els de plusvàlues i de 
vehicles. També s’espera una recaptació favorable d’altres tributs, producte de la millora de 
l’activitat econòmica i dels volums d’inversió de les empreses i un augment dels ingressos 
patrimonials. 
 
Per contra, disminueixen en un 1,44% les estimacions de transferències i subvencions d’altres 
administracions. 
 
Quant a les despeses, les destinades a béns i serveis augmenten un 4,22%, bàsicament en 
serveis a la ciutadania, com el concepte de lloguers, que s’incrementa un 90% en incloure 
despeses per atendre lloguers per a famílies vulnerables, o altres conceptes destinats a 
activitats per al jovent. També augmenten un 4,34% les despeses en transferències, en part per 
atendre millores en el servei de PRESEC  i per finançar noves subvencions i ajuts als 
ciutadans. 
 
També es preveuen l’increment de les inversions 760.600 euros, que significa un increment del 
80% respecte de les inversions pressupostades en l’any anterior. 
 
Pel que fa a les prioritats del pressupost 
 
El pressupost de 2017 introdueix programes i serveis renovats i també dóna més marge per 
augmentar les inversions. S’hi introdueixen noves accións en l’àmbit de la promoció 
econòmica i en matèria educativa. També permet abordar una nova etapa transformadora, amb 
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barris de més qualitat urbana i més serveis, i amb un territori privilegiat que cal mantenir i 
projectar sota els principis de sostenibilitat i creixement moderat.  
 
El capítol destinat als Serveis a la Persona continua sent el més elevat, amb un 28%, seguit de 
la partida destinada al manteniment de la ciutat, amb el 26%, i als serveis generals, amb el 
19%. La partida de prevenció i seguretat ciutadana suposa el 10%, el pagament del deute un 
9%,  i la promoció de la ciutat, ocupació i foment econòmic representa el 4% del pressupost, el 
mateix percentatge que es destina al capítol urbanístic. 
 
Benestar i Acció Social 
 
Les polítiques socials continuen sent un dels pilars del pressupost amb un increment del 2,39% 
respecte de l’any passat. Es potenciaran les polítiques de suport a les persones i les famílies, es 
posaran en marxa  nous programes destinats als joves, i es reforçaran les polítiques educatives 
amb l’impuls de nous projectes. 
 
En destaca la partida destinada a programes socials amb una dotació de  82.400 euros, que 
quadruplica la del 2016. Altres increments destacats es registren en joventut, infància, 
formació d’adults, inversions millora escoles, acompanyament sanitari, projecte educatiu de la 
ciutat, programes educatius i programació Espai Maragall. 
 
Per una ciutat més inclusiva, justa i cohesionada 
L’Ajuntament vol enfortir la igualtat, la justícia, la cohesió per millorar el benestar i la qualitat 
de vida dels ciutadans i ciutadanes.   
 
Cohesió social 
Amb l’objectiu d’ajudar a aquelles persones amb més necessitats d’habitatge, com a novetat 
l’Ajuntament s’incorpora al programa 60/40 de la Generalitat. La iniciativa està encaminada a 
donar un pis a persones sense habitatge on l’administració local paga el 40% i l’autonòmica el 
60% restant. D’altra banda, es continuarà amb la interlocució amb els bancs i grans propietaris 
perquè posin a disposició de l’Ajuntament els habitatges buits i perquè ofereixin a les famílies 
que no poden pagar la seva hipoteca un lloguer social.  
 
Altres iniciatives encaminades a fer de Gavà una ciutat més inclusiva, justa i cohesionada són:  
 
- Eradicació de la pobresa energètica.  
- Es crearan projectes de dinamització comunitària als barris que ho necessitin. 
- Promoció del servei i cultura de la mediació oferint als veïns i veïnes eines per la resolució de 
problemes.  
- Creació d’un nou programa d’ajut per a sortides escolars curriculars i possibilitar que cap 
infant o jove es quedi sense anar a una sortida per motius econòmics.  
- Consolidació de les beques menjador a secundària destinant 268.000€. 
- Potenciació de la Plataforma Gavà Solidària amb la creació d’un punt de voluntariat.  
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- Creació de la Comissió per la inclusió amb la participació de les entitats, plataformes i 
col.lectius de la ciutat. 
- Elaboració d’un Pla local Integral de Discapacitat  
- Ajuts per a l’adequació dels habitatges de persones amb discapacitat 
- Consolidació dels monitors pels casals d’estiu i activitats extraescolars per infants i joves 
amb necessitats educatives especials.  
 
Gent gran:  
- Creació del Fòrum per a un envelliment actiu. La gent gran podrà decidir quines actuacions 
cal fer en matèria d’envelliment i al mateix temps tindran un espai de diàleg i participació.  
- Consolidació de l’ajut 365, per a persones jubilades que amb les seves pensions mantenen 
fills i filles en atur i néts menors d’edat.  
Altres ajuts són el servei d’atenció domiciliària, teleassistència i àpats a domicili.  
 
Joventut: 
- Desenvolupament del Pla Local de Joventut 2017-2021 amb la participació dels joves i 
agents juvenils.  
- Consolidació de la Casa Gran com a espai del jovent  
- Desenvolupament d’un nou Pla d’Usos de la Casa Gran per millorar els serveis que 
s’ofereixen actualment.  
- Creació  del Servei Voluntari Europeu per fomentar la mobilitat internacional dels joves de la 
ciutat. 
- Carnet Jove perquè els joves gavanencs tinguin més avantatges en l’accés als equipaments i 
en comerços i serveis de la ciutat. 
- Reforç de les opcions d’oci juvenil amb el programa “A Gavà, al juliol no parem”, el 
Phonofestival, el circuit musical i més presència d’actes juvenils a la festa major.  
 
Polítiques de gènere:  
Les polítiques de gènere pivoten sobre l’atenció a les dones a través del Servei d’Informació i 
Atenció a les dones (SIAD), la promoció de la igualtat d’oportunitats i la lluita contra la 
violència masclista.  Les actuacions encaminades a aconseguir aquests objectius són: 
 
- Ampliació del SIAD amb més hores d’obertura i nous serveis i cursos. 
- Sensibilització per una major corresponsabilitat en les tasques de curs i de la llar.  
- Increment de les activitats transversals per fomentar la igualtat en l’esport i la cultura de la 
ciutat.  
- Quant a la violència de gènere es reforçarà la formació dels diferents agents per millorar la 
prevenció, detecció i derivació de les dones que la pateixen.  
- Inici d’un programa de formació i inserció per a dones en risc d’exclusió en col·laboració 
amb la Creu Roja. 
- Consolidació dels actes, actuacions i campanyes de sensibilització a les escoles, al carrer, a 
les empreses i al mateix Ajuntament.  
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Educació: 
L’Ajuntament consolida i amplia programes i accions per garantir l’èxit escolar i la igualtat 
d’oportunitats amb la participació de tots els agents implicats en matèria educativa. Els 
projectes educatius se centren en: 
 
- Renovació del Projecte Educatiu de Ciutat  
- Programa CUEME (cultura emprenedora a les escoles) amb el suport de la Diputació de 
Barcelona acostar l’emprenedoria entre els joves d’educació primària amb la creació d’una 
cooperativa. 
- Programa Jove Avança, en diversificació curricular per als escolars d’ESO 
- Ampliació del Mètode Glifing a totes les escoles públiques 
- Pla Educatiu d’Entorn per reforçar l’èxit escolar amb els alumnes amb més dificultats.  
- Escola inclusiva amb una nova USEE (unitats de suport d’educació especial) a l’institut El 
Calamot. 
- Reforç per les activitats extraescolars d’AMPAS d’escoles amb USEE 
- Programa de Formació i Inserció per alumnes amb necessitats educatives especials. 
- Reforç de les accions contra bullying, l’homofòbia i el micromasclismes amb l’objectiu de 
garantir que l’escola sigui un lloc d’aprenentatge del respecte a la diversitat.  
- Obres de millora a les escoles als mesos d’estiu.  
- Formació d’adults amb la incorporació d’activitats de lleure cultural i cívic al Nou Espai Sant 
Jordi amb propostes en el camp dels idiomes, la cuina i la gastronomia, les noves tecnologies, 
la salut i el benestar, el món artístic i humanístic. 
 
Drets Humans  
Gavà forma part de diverses xarxes de defensa dels drets humans com la Xarxa d’Acollida de 
Refugiats i la de Ciutats Defensores dels Drets Humans, en organismes com el Fons Català de 
Cooperació al Desenvolupament. També dinamitza el Fòrum de Solidaritat perquè sigui un 
espai de coordinació, formació i debat entre els agents de cooperació de Gavà. Altres projectes 
són: 
 
- Reforç de la cooperació desenvolupant el Pla Director de Cooperació 2016-2020 
- Potenciació de l’educació per al desenvolupament oferint eines a les escoles  
- Consolidació de la Mostra d’Entitats de Cooperació  
- Festival GavàMón com espai de sensibilització cap al respecte als drets humans 
- Programa Xarxa Antirumors per combatre falsos rumors al voltant dels immigrants i 
refugiats 
- Increment de les accions de formació en català i castellà per a persones nouvingudes 
 
Cultura, Patrimoni i Esports 
Aquests tres àmbits esdevenen una aposta de ciutat amb l’objectiu de potenciar la seva riquesa 
com ara en:  
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Àmbit cultural: 
- Projecte Centre de Creació de Teatre familiar i juvenil de Gavà, una aposta perquè l’Espai 
Maragall esdevingui també un espai que fomenta la creació.  
- Consolidació del Teatre Amateur  
- Programa Cultura i Art Urbà “Murs Lliures” 
- Festa Major i Festa de Sant Nicasi-Nadal i Reis 
 
Des de Patrimoni:  
- Difusió i protecció del Patrimoni Cultural i Natural 
- Finalització del Pla Director del Castell de l’Eramprunyà 
- Protecció del jaciment de Can Valls del Racó 
- Actualització del catàleg de patrimoni amb col· laboració amb la Diputació de Barcelona 
- Adequació de camins per BTT, en col·laboració amb el Departament d’Esports, per gaudir de 
l’entorn natural 
 
En Esports 
- Consolidació de la Nit de l’Esport  
- Potenciació dels Jocs Escolars 
- Inversió de 150.000€ cada any en la millora dels equipaments esportius. 
 
Ciutat i Territori 
El pressupost municipal destina 16.516.563 euros a garantir la protecció dels espais naturals, a 
promoure un desenvolupament econòmic sostenible, i fer uns barris amb més qualitat i més 
serveis, i a garantir el funcionament de la ciutat amb eficiència i eficàcia. 
 
Pel que fa als diferents eixos d’actuació, en sostenibilitat municipal es preveu l’elaboració d’un 
Pla d’adaptació al canvi climàtic, l’actualització i execució del Pla d’acció per a l’energia 
sostenible, l’aprovació del Mapa de Capacitat Acústica i l’elaboració del Pla d’acció de 
qualitat acústica. 
 
En la línia d’estalvi energètic i prevenció del canvi climàtic es recullen accions de millora de 
l’eficiència energètica: substitució de les lluminàries de la via pública, i implementació de 
mesures per reduir el consum elèctric en edificis i mercats municipals. També la 
implementació del nou Pla de Mobilitat Urbana (ampliació de la freqüència del Gavabús; 
promoció dels espais ciclables amb nous camins i instal· lació de nous aparcament per a 
bicicletes). 
 
Alhora es pretén fomentar un Pla de mobilitat sostenible amb el sector econòmic i el 
desenvolupament d’un pla de desplaçaments sostenibles d’empresa. 
 
També es contempla el desenvolupament d’un pla de renovació de la flota municipal amb 
criteris de sostenibilitat, amb la implantació progressiva de vehicles no contaminants, i la 
creació de Zones 30. 
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Adreçades a la protecció i conservació de l’entorn natural, es contemplen accions com la 
neteja i millora de zones forestals, on també s’incrementarà el servei de prevenció d’incendis a 
l’estiu, l’arranjament de camins, la neteja de lleres públiques i la conservació de les dunes. 
També es recuperarà l’antic sender entre el camí dels boscos i l’ermita de Bruguers.  
 
Pel que fa a la planificació urbanística, es redactaran i executaran obres de millora de l’espai 
públic (asfaltat de carrers i camins agrícoles; manteniment i millora de les escoles; supressió 
de barreres arquitectòniques, i execució dels projectes seleccionats en el procés participatiu del 
Junts Fem Barri 2016). 
 
La segona fase de les obres d’arranjament del carrer de l’Anoia a can Tries, la remodelació del 
carrer de la Rectoria, o l’obertura del carrer de Rius i Taulet són altres de les accions previstes, 
juntament amb l’execució del pas de vianants a la carretera C-245 que permetrà connectar el 
carrer d’Isaac Peral amb la zona del Camí Ral per facilitar l’accés al tanatori. 
 
Continuaran les campanyes d’asfaltat incloent actuacions específiques al Parc empresarial 
Gavà fruit del procés col·laboratiu amb el teixit empresarial en el marc del programa Made in 
Gavà. També començarà el cobriment de la pista esportiva de l’escola Marcel·lí Moraguess. 
 
Una línia important és el manteniment de l’espai públic mitjançant l’empresa municipal 
PRESEC. Es consoliden els serveis de neteja al pla de xoc de tinença responsable de gossos i 
l’equip especialitzat de neteja a fons i es posen en marxa de nous. Aquests són: 
- Ampliació del servei de recollida de poda. 
- Nou torn de neteja de l’espai públic de cap de setmana.  
- Campanya de renovació  de senyalització horitzontal. 
- Recuperació de serveis externalitzats de jardineria que es realitzaven a la platja, a l’avinguda 
del Mar, al polígon industrial del Camí Ral, a la riera de Sant Llorenç, i als barris de les 
Ferreres i de can Ribes. 
 
Per altra banda, en matèria de planejament urbanístic, el pressupost augmenta un 32,24%, i 
permetrà fer el seguiment de les figures de planejament que se’n derivin del Pla Director 
Urbanístic d’activitats econòmiques del Delta (PDU) i iniciar els treballs de gestió urbanística 
del sector ambiental productiu dels Joncs en col·laboració amb l’INCASOL.  També es 
continuarà definint el procés de transformació del sector de la fàbrica Roca, s’establirà una 
base nàutica permanent que sigui el primer pas del projecte de Centre de Mar; s’avançarà en la 
redacció del Pla Director d’Equipaments, i s’iniciarà un procés participatiu per determinar el 
pla d’usos de l’edifici de la Unió de Cooperadors de la Rambla i començar les operacions 
prèvies a la restauració física són altres de les accions previstes, juntament amb l’inici de 
l’ampliació de l’escola Gavà mar. 
 
En seguretat ciutadana es continuarà amb l’expansió de l’APP de Seguretat Ciutadana 
reforçant l’aspecte de la comunicació bidireccional entre la Policia Municipal i la ciutadania. 
També s’insistirà a promoure un ús responsable i solidari de l’espai públic, actuant en temes 
sensibles com la tinença responsable d’animals domèstics, la prevenció d’actes vandàlics o 
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d’incivisme i el compliment dels horaris i la normativa dels establiments públics.  També 
s’aprofundirà en les ocupacions d’immobles a través d’un treball col·laboratiu dels diferents 
sectors implicats, des de serveis municipals a altres d’externs, i en la pacificació del trànsit i la 
lluita contra les conductes de risc al vehicle. 
 
Promoció econòmica i ocupació 
 
El pressupost reforça el compromís del govern municipal amb la creació d’ocupació, el suport 
a les persones que cerquen feina, l’emprenedoria innovadora i l’atracció de nova activitat 
econòmica a la ciutat.   
 
Per fomentar l’ocupació i la qualificació de les persones es posarà l’accent en els programes de 
formació i inserció laboral adreçats al col· lectiu de persones aturades amb majors dificultats 
(persones de més de 45 anys, persones receptores de la renda mínima d’inserció, persones en 
atur de llarga durada i persones joves, en especial amb els programes de Garantia Juvenil. 
 
Per fomentar l’emprenedoria, es posarà en marxa el programa de mentoring per a joves 
emprenedors, mentre que el Viver d’empreses Innovadores, amb un nou servei de domiciliació 
d’empreses i el nou espai de coworking, es donarà un nou impuls a la creació d’empreses a la 
ciutat. 
 
Altres projectes en aquest són: 
 
- Emprenedoria a les Aules, conjuntament amb l’Ajuntament de Viladecans per posar en valor 
l’emprenedoria d’una forma pedagògica i potenciar el talent emprenedor.Aquest projecte, 
hereu del Gavà Talent Factory, s’adreçarà a l’alumnat de 4t d’ESO, de 1r de Batxillerats, i de 
Cicles Formatius de Grau Mitjà i Superior dels centres educatius de la ciutat. A Primària es 
posarà en marxa el programa Cultura Emprenedora a l’Escola. 
 
- Nous programes de suport a les persones en situació d’atur. Es crearà un laboratori de noves 
ocupacions, espai on podran treballar, col· laborar, formar-se i rebre suport especialitzat de cara 
a definir un pla de treball conjunt per trobar feina. 
 
- Consolidació de l’activitat econòmica i atracció de noves empreses. Es crearan ajuts destinats 
a les empreses que implantin mesures d’eficiència energètica o que desenvolupin processos 
d’innovació. 
 
- Creació d’un nou Punt d’Atenció a l’Empresa (PAE) 
 
- Desenvolupament del pla d’acció del projecte “Made in Gavà”, per millorar les condicions 
del Parc Empresarial Gavà i projectar la marca de ciutat amb totes les seves potencialitats. 
 
Nova governança, transparència i govern obert 
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En aquest àmbit, no només es consolida el pressupost de l’any 2016 sinó que fruit de l’aposta 
política per impulsar la participació i la transparència s’incrementa la seva partida. Per 
programes, els que experimenten un major augment són: Administració electrònica amb un 
28,99 % i Govern Obetr amb un 17,17%. 
 
La participació ciutadana serà l’instrument a través del qual s’establirà un espai de diàleg i 
deliberació per la millora en la presa de decisions que afecten tota la ciutadania. Mitjançant el 
procés participatiu al voltant de l’edifici de la Unió de Cooperadors, s’establirà un diàleg que, 
dins el marc de la promoció econòmica per impulsar polítiques d’ocupació i reactivació 
econòmica, configurarà els nous usos de l’Edifici.  
 
Els programes Alcaldia als Barris i Regidoria als Barris amb un anàlisi més precís i complert 
de la realitat de cada territori a través d’un programa de gestió de les incidències formulades 
per la ciutadania.  
 
Emmarcats en la societat del coneixement, els mecanismes de transparència i retiment de 
comptes esdevenen clau en la millora de la qualitat democràtica i que anirà acompanyada 
d’accions de pedagogia sobre l’acció pública. En aquest sentit, s’impulsaran diferents 
plataformes web i elements visuals com ara la creació d’una web on la ciutadania pugui 
visualitzar i consultar el grau d’execució del PAM amb el grau d’assoliment d’accions i 
objectius. A més, es disposarà d’una web on es consultarà tota la informació relativa als 
pressupostos municipals d’una manera visual, gràfica i pedagògica.  
 
Altres accions són: 
- Manteniment de Gavà Obert, el portal de dades obertes on es recullen tota una sèrie de dades 
públiques a l’abast de la ciutadania i on aquest any s’impulsaran la publicació de nous conjunts 
de dades.  
 
- Renovació integral del portal web Gavàciutat.cat.  
 
- Potenciació de l’administració electrònica amb l’objectiu de millorar la comunicació amb la 
ciutadania perquè aquesta pugui fer els tràmits administratius de manera més còmode i 
senzilla.  
 
Àmbit de comerç, civisme i promoció de la ciutat 
 
Les prioritats en aquest àmbit també es reflecteixen en l’increment de les despeses destinades 
als programes de Turisme, dinamització comercial i mercats, amb els següents percentatges: 
 
Les accions a desenvolupar es faran en coordinació amb les entitats comercials del municipi i 
estaran encaminades a la promoció de la ciutat amb campanyes de suport al comerç local, 
fomentant els avantatges i els valors del comerç de proximitat.  
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Dinamització del comerç:  
 
- Cooperació amb la pagesia en la Fira d’Espàrrecs com a tret identitari de Gavà. 
- La promoció del comerç i la restauració en el marc del nou Pla Estratègic de Turisme.  
- Programes de consum amb l’objectiu de buscar la màxima qualitat i foment del distintiu de 
qualitat.  
- Inversió en els Mercats municipals aplicant millores, accions de dinamització per mantenir el 
seu alt grau de qualitat i servei. 
- Pla de Dinamització Comercial amb tallers de formació de paradistes i comerciants, 
intensificació del distintiu Gavà Comerç de Qualitat, dinamització dels eixos comercials i la 
vinculació del veí de Gavà Mar amb el comerç del nucli urbà. 
- Redefinició Primavera Weekend amb accions de promoció del comerç i la restauració local.  
- Mercat de Sant Nicasi orientat a aplicar mesures per treure’n el màxim rendiment del comerç 
local.  
- Redimensionar i renovar la Fira d’Espàrrecs i GastroGavà per posar en valor la qualitat 
gastronòmica gavanenca. 
 
Promoció de Ciutat i Turisme: 
- Aprovació del Pla Estratègic de Turisme enfocat des del punt de vista familiar i de curta 
estada. El Pla ha de marcar les línies i eixos centrals a desenvolupar en l’actual i futura 
promoció de Gavà.  
- Desenvolupament de campanyes per fomentar el civisme entre la ciutadania.” 
 
 
 
Tot seguit, el portaveu del grup municipal de CiU, sr. Ramon Castellano, va expressar, de 
manera literal, el següent: “Els comptes que ens ocupen avui la sessió plenària contemplen 
fonamentalment un seguit de programes socials així com reforç a polítiques econòmiques a 
tots els segments i espais de la ciutat, a més de participació i transparència, que actuen davant i 
com a conseqüència del context general i local on ens trobem situats. 
 
El Grup Municipal de CiU que represento, com a grup de govern, hem assumit la 
responsabilitat de fer-hi front a tots i cadascun dels reptes que se’ns planteja com a ciutat 
impulsant noves idees per seguir transformant Gavà alhora de garantir i millorar el benestar 
dels nostres ciutadans. 
 
Ho fem en un context que supera l’àmbit local, tant que ho fa fins a l’internacional però amb el 
greuge dels lamentables i reiteratius atacs dels poders político/econòmics de l’Estat espanyol al 
Govern de la Generalitat de Catalunya, a tota Catalunya i a totes i tots els catalans, que no ens 
deixa cap altra sortida que la de la legítima elecció a decidir lliurement el nostre futur amb 
garanties de producció econòmica de sobrada evidència i, com no, amb el gran deute pendent 
d’un millor finançament del món local. 
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La prioritat d’aquests pressupostos són doncs l’Estat del Benestar, la promoció econòmica 
fonamentada en el foment de l’ocupació, i l’atenció a les persones especialment als col·lectius 
més dèbils sense deixar en absolut d’atendre i seguir impulsant l’acció social, la joventut, la 
igualtat i la ciutadania, la cooperació, la cultura en global i la popular i tradicional, el 
coneixement / promoció / protecció i normalització de la llengua catalana, la nostra història 
coma a municipi i com a país, la identitat pròpia, els esports, el nostre patrimoni, la solidaritat, 
els barris, la mediació, la persones grans, la dependència, l’habitatge, la discapacitat, la 
canalla, el jovent, el lleure, l’educació, la formació, la ciència, les arts, els equipaments 
municipals, el medi ambient, la mobilitat i la sostenibilitat, la salut pública, l’urbanisme, la 
seguretat, les obres i el manteniment de la ciutat, la biodiversitat, l’eficiència energètica, els 
residus i el reciclatge, la contaminació, la prevenció d’infeccions i plagues, els controls i 
inspeccions pertinents a empreses – restaurants i establiments, les noves tecnologies, 
l’Administració Electrònica, la comunicació, la pagesia i el parc agrari, la prevenció 
d’incendis, la neteja i el desbrossament de camins i parcel·les forestals municipals, els serveis 
de platja de màxima qualitat, els espais verds, els treballadors municipals, la dinamització 
comercial i el suport directe al col·lectiu del comerç sigui en formació / assessorament o suport 
a les pròpies iniciatives i accions, les fires i la nostra Fira d’Espàrrecs, la promoció de la ciutat, 
l’aprofitament del turisme familiar / natural /cultural / comercial i gastronòmic, els drets del 
consumidor, les garanties i els requisits de consum als establiments, la consolidació i la 
màxima qualitat dels mercats municipals, el foment del civisme entre la ciutadania, i així un 
llarg etc... 
 
Una suma pressupostària de gairebé 44 milions d’euros, per a gairebé quaranta-set mil 
gavanencs, amb 365 dies per endavant d’aquest proper any 2017 que, si bé pot ser millorable 
aquest pressupost com tot ho és, assumeix fermament la responsabilitat i la garantia del deure 
de saber fer de l ‘equip de govern davant la ciutadania. Una elaboració pressupostària dels 
grups que formem el govern, PSC i CiU, oberta, dialogada i inclusiva també per altres grups 
polítics municipals de l’oposició, propostes dels quals han estat incloses com, en el cas del 
Grup Municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya, recollint projectes socials, econòmics i 
culturals prou importants per a la ciutat.  
 
Consolidem doncs processos de canvi i transformació  des de la pluralitat política que ens 
porten a un veritable progrés i enteniment. Una intensificada reducció del deute municipal que 
permetrà disminuir despeses financeres i poder afrontar nous objectius, en el cas, situant del 
73% a un més que positiu 68% el nostre ràtio d’endeutament, amb una pràctica congelació de 
la totalitat d’impostos i taxes per l’any vinent i augmentant fins i tot més ajuts i bonificacions 
dels mateixos. 
 
Vull agrair abans d’acabar la bona feina de tot el personal municipal que ha dedicat força hores 
de feina per enllestir de forma escrupolosa aquests pressupostos així comal Tinent d’Alcalde 
d’Economia Jordi Tort, sense oblidar la solidaritat i comprensió mostrada entre els tinents 
d’alcalde i presidents dels diferents àmbits en l’intens tira i arronsa que aquesta elaboració ha 
suposat. 
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I de compromís, amb ganes, de valors humanistes i d’alta capacitat, de bona gestió i de 
solvència, és així com adjectivem doncs aquests pressupostos de l’Ajuntament de Gavà pel 
2017 elaborats pels grups de govern, amb la inclusió de propostes des de l’oposició i esperant 
rebre per tant, el màxim suport dels avui presents.” 
 
 
 
 
Seguidament, la portaveu del grup municipal del Partit Popular, Sra. Mónica Parés, va dir, de 
forma textual, que segueix: “Ingressos i Despeses amb el seu equilibri són l'esquema bàsic i 
fonamental d'uns pressupostos. I això és el que ens presenta avui el Govern Municipal format 
pel PSC i CIU i que ja compte amb el recolzament d'ERC escenificat fa uns dies en roda de 
premsa. 
 
Per tant, entenem que poques coses o res canviaran ja de la proposta avui presentada més enllà 
d'esmenes que els mateixos tècnic hauran de fer per esmenar errors de forma que sempre es 
poden detectar. 
 
Per tant, estem davant d'uns pressupostos que comptaran amb els mateixos vots favorables, 
segons l'escenari presentat, que els de l'any passat. 
 
En termes quantitatius, la variació entre un i altre pressupost és de 400.000 € i escaig i per tant, 
la nostra intervenció també serà similar a la d'octubre de 2015 en alguns aspectes. En d'altres, 
farem unes mencions especials que esperem que el Govern respongui o tingui en compte. 
 
Recordem les nostres paraules al 2015, el Partit Popular sempre ha apostat per rebaixar 
impostos quan s'ha pogut i entenem que en aquest moment es podien haver reduït els ingressos 
i fer les compensacions necessàries en la despesa. Això es pot fer amb 2 camins simultanis: 
Reduir despesa supèrflua i optimitzar el destí de les despeses. 
 
Doncs bé, un any després el Govern Municipal i els seus socis pressupostaris 
no han tingut en compte aquests filosofia. 
 
I és que pel que fa als ingressos, una part dels mateixos prové dels impostos que han de pagar 
els veïns i veïnes de la ciutat. Algunes d'aquestes obligacions van ser presentades al Plenari del 
darrer mes d'octubre a les Ordenances Fiscals. Malgrat que el Govern va congelar alguns dels 
més populars, entenem que la pressió fiscal sobre el contribuent escara s'ha de reduir més. I ho 
diem ara amb més raó, quan la situació econòmica del país es troba en procés de recuperació 
des de una visió objectiva i reconeguda dins i fora del nostre país. I estem segurs que 
continuarà en aquesta bona direcció amb el nou Govern del Partit Popular a Espanya. 
 
Però a més de reduir impostos hem d'estar amatents a que les partides d'altres administracions 
ens arribin en temps i forma i per tant, preguntem al Govern Municipal quin és el deute 
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reconegut d'altres administracions amb l'Ajuntament de Gavà i quins els compromisos 
adquirits per fer front als pagaments corresponents a aquest deute durant l'exercici 2017. 
 
Pel que fa a les despeses: 
- Preguntem en quina partida del capítol 1 es troba la reserva de 100.000 € que hauran de 
destinar a l'equiparació salarial del personal laboral de l'Ajuntament? Perquè aquesta hauria de 
ser una prioritat del Govern Municipal i un compromís a fer efectiu abans de finalitzar el 
mandat. Perquè estem davant d'un dret dels treballadors. Perquè ja és hora de subsanar aquesta 
pèrdua de poder adquisitiu que han viscut en els darrers anys. I perquè solucionar aquesta 
situació només depèn de vostès. 
 
- En quant als 15.000 Euros destinats a pagament d'habitatge de famílies vulnerables, 
preguntem quantes famílies han rebut aquest ajut l'any 2016 i quina és la previsió de famílies a 
atendre al 2017 segon l’import destinat. 
 
- En quant a la partida destinada a senyalització de la via pública, requerim que el Govern 
l'executi amb un calendari tenint com a prioritat els entorns escolars, la zona industrials i els 
barris més abandonats de la ciutat. 
 
-  Pel que fa a la despesa d'enllumenat que s'eleva a més 1 milió i mig d'Euros, el Grup Popular 
va demanar l'actualització del Pla Lumínic de la ciutat al Govern Municipal per si s'estan 
emprant els millors sistemes d'enllumenat. Perquè la il· luminació i la seguretat als nostres 
carrers no és incompatible en ús de sistemes menys contaminants i menys costosos. 
 
- Preguntem al Govern Municipal si considera que la partida de 5.000 Euros destinada a 
activitats d'Escola d'Educació Especial és suficient en comparació amb el cost que pot tenir la 
seva Festa de la Diversitat que estan preparant per la propera primavera. 
 
- Se'ns anuncia un Pla de desenvolupament turístic amb un cost de 24.000 € i tenim el dubte de 
si aquest és el cost de la seva redacció o de la seva execució. Doncs entenem que l'elaboració 
hauria de ser una tasca dels nostres tècnics i d'altres administracions com la Diputació de 
Barcelona i no un treball extern. 
 
- No votarem a favor d'un pressupost que atorga 50.000 Euros de subvencions per a la 
Cooperació i desenvolupament però només 5.000 a una entitat arrelada a la ciutat i d'important 
compromís social. 
 
- Finalment, demanem que se'ns concreti la partida de 10 Euros per a beques de llibres de 
l'Escola EE Marià Felip que entenem que no és la quantia real. 
 
- Ja sí, i seguint amb l'àmbit social, destacar que continuï el projecte de «Menja sa a l'Insti» 
com una mesura necessària arran de la decisió de la Generalitat de Catalunya d'implantar la 
Jornada Compactada a l'escola secundària i que va deixar sense el servei de menjador als 
nostres instituts. Repercutint, en alguns casos, en l'alimentació de joves de la ciutat. Perquè no 
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tot ha estat flors i violes en les polítiques de la Generalitat i les retallades en educació han estat 
un exemple. 
 
Per tot, considerem el pressupost de 43.941.091 € de caire nacionalista per sobre de social i el 
Partit Popular s'hi abstindrà. Entenem que més Catalunya no és més Gavà sinó una manera 
còmode pel Govern Municipal de passar aquest tràmit, l'aprovació dels pressupostos, sense 
mals de cap i sense actuar plenament en la necessitat de la ciutat, des dels seus treballadors 
municipals fins als nostres visitants.” 
 
 
 
La intervenció de la formació política de Gavà, Sí se Puede, va anar a càrrec del sr. Miguel 
Herrera, regidor portaveu de la mateixa qui, digué, de forma textual el que segueix: 
“Suponemos que ustedes ya imaginarán cuál será nuestro posicionamiento de voto, teniendo 
en cuenta que estos presupuestos no están subsanando ciertas situaciones que nosotros les 
hemos planteado con anterioridad. Desde el G.M. Gavà, Sí se puede votaremos en contra, y 
esto es debido a los siguientes motivos. 
 
1.- En primer lugar creemos conveniente que se realicen unos Presupuestos con Base Cero, es 
decir, unos presupuestos nuevos, que eliminen todos los gastos superfluos que hay en el 
Presupuesto, y que no son pocos.  
 
Unos presupuestos con Base Cero nos permitiría además realizar una redistribución más social 
de las partidas económicas, en lugar de mantener los niveles actuales que se basan en la 
costumbre presupuestaria de años anteriores. 
 
2.- En segundo lugar, y a tenor de lo expresado en el punto primero, al no ser Presupuestos de 
Base Cero nos encontramos con unos Presupuestos continuistas, que repiten los mismos vicios 
y errores de años anteriores. Se podrían poner múltiples ejemplos de vicios, errores o cosas a 
solucionar, como la equiparación salarial de las y los trabajadores del Ayuntamiento; pero 
vamos a poner un solo ejemplo de flagrante error, que demuestra una forma de hacer política 
más basada en el amiguismo que en el bien de la ciudadanía: 
 
Tomemos como ejemplo lo siguiente: 
 
En Gavà contamos con el Sr. Ferrán Pestaña, Director de Mercados, quien tiene un sueldo de 
más 40.000 euros/año. Es decir, el Sr. Pestaña supone un gasto para el Ayuntamiento de casi 
60.000 euros al año. Repetimos, su función es ser Director de Mercados. 
 
Después tenemos al Sr. Xavier Amador, Asesor de Comercio, Turismo y Promoción de la 
Ciudad con un sueldo de 41.000 euros/año. Y de la misma forma, este asesor supone un gasto 
de cerca de 60.000 euros al año para las arcas públicas. 
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A esto hay que añadir que, por supuesto, hay un concejal ya en este área, con su 
correspondiente sueldo, el Sr. Ramón Castellano. Pero ahora mismo nos vamos a centrar 
básicamente en las figuras técnicas y no políticas. 
 
Entre el Sr. Amador y el Sr. Pestaña gastamos más de 120.000 euros al año en el sueldo de dos 
personas cuya principal ocupación es el comercio, la promoción y los mercados. 
 
Pues bien, teniendo dos personas dedicadas a esta materia, ¿cómo es posible que sigamos 
teniendo un gasto de 40.000 euros al año por las paradas de mercados que están vacías? 
¿tenemos un director de mercados que no es capaz ni de ocuparse de uno de los mayores 
gastos que suponen los mercados para nuestra población? 
 
Esto es solo un ejemplo que demuestra cómo perpetúan ustedes en estos presupuestos los 
vicios y errores del pasado, una forma de hacer política vieja y desfasada donde lo importante 
al final parece no ser ni la gente ni la ciudad.  
 
3.- En tercer lugar les diremos lo mismo que el año pasado, y además les hemos realizado de 
forma oficial una solicitud de enmienda, para que luego no digan que no proponemos nada de 
forma oficial. Paso a explicar nuestra propuesta a continuación: 
 
Solicitamos la Supresión de los cargos de confianza y la no contratación de personal Directivo 
Profesional. Como ya ustedes saben, los cargos de confianza nos cuestan medio millón de 
euros al año al pueblo de Gavà, y que como ya les hemos dicho puede ser que tengan su 
utilidad, pero no creemos que sea oportuno tener ese gasto en un momento de crisis como el 
actual, ya que ese dinero, como demostraremos a continuación, puede tener un objetivo social, 
que ayude a la gente que realmente lo necesita, y por gente que lo necesita no nos referimos a 
las y los concejales del gobierno ni a la alcaldesa, que es en lo que se gastan ustedes ahora ese 
medio millón de euros. 
 
Solicitamos por lo tanto la eliminación de la partida de Cargos Eventuales del gobierno 
(383.580 euros) más gastos derivados como Seguridad Social (117.260 euros). Con los 
500.840 euros que le ahorramos a las y los vecinos proponemos lo siguiente: 
 
1.- Aumentar los recursos y plantilla en Servicios Sociales según las necesidades actuales del 
departamento. 
 
2.- Adquisición de la primera vivienda municipal en Gavà para Emergencia Social, 
comenzando así la creación de un parque público de viviendas en la localidad. 
 
3.- Creación de una Mesa de Emergencia Social que pueda actuar de manera rápida y efectiva 
con los recursos necesarios sobre los casos más graves de nuestra población; que también en 
coordinación con la Taula d' Habitatge trate los problemas de vivienda en Gavà, realice 
mediación ante los bancos frente a desahucios, renegocie hipotecas, se ocupe de la mediación 
y tratamiento de las viviendas ocupadas por familias sin recursos, etc. 
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Por lo tanto y tras todo lo expuesto votaremos en contra de los presupuestos.” 
 
 
 
En el torn del grup municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya, el regidor i portaveu 
Albert Massana, manifestà, de forma literal, el següent: “ERC-Gavà  per segon cop, hem 
arribat a un acord amb el Govern local (PSC-CiU), per incloure als pressupostos del 2017 , 17 
projectes per afavorir l’ocupació, el progrés social i la solidaritat a la ciutat.  És a dir, un acord 
per combatre aquesta crisi què malauradament encara estarà vigent entre nosaltres i per tant, 
des de ERC-Gavà tenim  com a objectiu prioritari  la millora de la justícia i el progrés social i 
sostenible per a la ciutat. 
 
Com diu l'acord, som conscients d'aquest context, i per això hem cregut en la necessitat 
d’introduir noves propostes en la principal eina que tenim tots, com són els pressupostos, i que 
han estat acceptades per l'equip de govern. 
 
Entre les partides introduïdes per ERC voldria destacar les de l' àmbit més social, la part de la 
societat més colpejada per aquesta crisi, on s'aplicarà la taxa per a la inspecció i el control 
sobre els habitatges declarats buits i, s'estendrà la bonificació dels preus públics als 
equipaments esportius a persones a les que tenen un grau de discapacitat igual o superior al 
33%, i sobretot es tornarà a dinamitzar la Plataforma Gavà Solidària com a espai participatiu i 
en xarxa amb entitats socials augmentant novament la dotació econòmica dels serveis socials 
municipals per acollir persones ateses actualment pel projecte menús solidaris i casos 
sobrevingut, és a dir, fer més forta la Plataforma  Gavà Solidària incloent-hi els recursos 
socials necessaris per atendre aquelles persones que fins ara només tenien la modalitat de 
menús solidaris què promovien entitats de la ciutat i d'altres persones a nivell particular 
commogudes per aquest drama social.  
 
També voldria destacar a nivell urbanístic i medioambiental l' obertura del carrer de Rius i 
Taulet, i les millores en el seu entorn, i l'inici de la millora de la xarxa de sanejament a la Riera 
dels Canyars que inclou la zona de Barnasud per evitar els abocaments d’aigües residuals a la 
riera. En aquest apartat medioambiental, voldria destacar la nova línia de suport econòmic per 
a entitats locals de caire animalista posant l'accent en les accions sensibilitzadores sobre 
animals abandonats. 
 
Evidentment, no podem oblidar totes les mesures de caire cultural i patrimoni de la ciutat, tant 
històric  com natural, on podem destacar, la realització de cursos i activitats d´alfabetització en 
les dues llengües oficials  per a nouvinguts/des en col·laboració amb responsables de la 
comunitat musulmana, o el Catàleg-inventari de patrimoni cultural de Gavà o l'arranjament del 
camí al castell d´Eramprunyà, a fi de millorar l´accessibilitat de vianants a aquest conjunt 
monumental o la consolidació i protecció del jaciment arqueològic romà ,can Valls de la Roca.   
Esperem que en un futur pròxim puguem veure la rehabilitació de l'antic mercat, el núm 6 de 
Salvador Lluch. 
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Aquest acord inclou la ja pròxima posada en escena de la nova ordenança de serveis funeraris i 
la confecció i aprovació d' un reglament dels mitjans de comunicació municipals i, finalment, 
es garantirà que als carrers Marinada, Pineda i del Pinar es podrà desenvolupar iniciatives dels 
propietaris per a dotar de voreres i clavegueram els edificis preexistents al PGM i regularitzar 
també l’actual subministrament d’aigua, llum i xarxa de comunicació, en el marc del Pla de 
Desenvolupament Urbanístic del Delta del Llobregat. 
 
En definitiva, són mesures per ajudar als col·lectius més castigats per la dura situació actual, 
com la gent jove sense feina i els que porten molt de temps a l’atur. També apostem per la 
solidaritat, per la igualtat, la diversitat, la cohesió social, la participació real de les entitats 
locals en la gestió de Gavà, la promoció de la cultura, turisme i l’educació, la defensa del medi 
ambient i la reducció del deute municipal.  
 
Igualment, des de ERC-Gavà  veiem que el pressupost no inclou cap desenvolupament al Pla 
de Ponent, és a dir, segueix aturat.  
 
I pel que fa als sectors Roca i Els Joncs es manté només l'estudi de possibilitats de futur, sense 
cap concreció a curt terme que pugui malmetre aquests espais.  
 
Així mateix, el pressupost inclou punts que figuraven al nostre programa electoral , com ara la 
urbanització de la segona fase del carrer del riu Anoia (can Tries), que els usos finals de 
l'edifici Torres Clavé es decideixin a través d'un procés de participació ciutadana, es consolida 
el Maragall com a centre de creació teatral, i se segueix excavant i treballant al castell 
d'Eramprunyà. 
 
Igualment, el deute de l'Ajuntament es reduirà, rebaixant el total del deute al 68% del 
pressupost, on fa molts pocs anys fregava el límit permès de 110%.  Però, després de tenir un 
any on s'ha confirmat un creixement econòmic, les previsions pel 2017 d'una desaccelarió 
superior a les previsions pot posar en perill el bon camí començat.  
 
Quant a impostos, es congela l'IBI i es bonifica entre el 50% i el 100% l'obertura de nous 
negocis, entre d'altres. Pel que fa a l'aparcament, la zona blava introdueix  noves visions 
medioambientals, on serà gratuïta per als vehicles elèctrics i tindrà un 50% de bonificació en el 
cas dels híbrids. 
 
Finalment, i des d'un punt de vista purament polític, creiem que les posicions , en aquest 
pressupost,  s'han acostat en quan a les polítiques progressistes, innovadores , d'esquerres.. 
Com he dit abans, l' acord  inclou  mesures afins al nostre programa en qüestions com la 
cultura, el medi ambient i la promoció econòmica que milloraran la vida de la ciutadania, però 
seguirem fiscalitzant el seu compliment i al govern municipal i estarem, com sempre, al costat 
dels ciutadà i de les seves demandes com a partit de l'oposició que som, sent fidels i lleials al 
programa en què ens vam presentar el maig de l'any passat.  
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Per la seva banda, el regidor i portaveu de la formació política de Ciutadans, sr. Miguel-Ángel 
Ibáñez va dir que respecte dels ingressos aquesta qüestió ja va ser comentada àmpliament al 
Ple d’octubre i van va votar favorablement perquè s’incloïa la demanda de congelació dels 
principals impostos i alhora es va acceptar alguna de les aportacions de C’s.  
 
Ara, el que tocava era parlar de la part de despeses, però com s’havia parlat ja d’algunes 
qüestions positives es limitaria a comentar les que no s’havien esmentat o en les que hi havia 
disconformitat. Per fer-ho faria una pinzellada de les dues empreses municipals. 
 
Pel que feia a l’empresa municipal PRESEC, S.A. va recordar que el seu representant en el 
Consell d’administració de PRESEC va votar a favor d’aquest Pressupost perquè, entre altres 
coses, s’incrementava la partida de neteges al carrer atenent la petició de recuperar el servei de 
jardineria que estava externalitzat amb un cost de 200.000 €, 
 
En relació a l’empres municipal GTI, S.A. digué que seguia en la seva línia habitual doncs les 
despeses de personal augmentaven un 3,46%. Va recordar que malgrat les injeccions de capital 
que havia tingut que fer l’ajuntament, de prop de 5.000.000 € per cobrir un préstec i interessos 
resulta que les despeses financeres també augmentaven fins a 10.000 €. 
 
D’altra banda, es continuava amb la situació irregular d’un treballador que malgrat estar en 
nòmina de l’empresa GTI, SA, desenvolupava la seva feina per l’Ajuntament. No entenent 
com després de les reiterades advertències d’aquesta situació que havia fet la formació política 
que representava encara no s’hagués regularitzat. 
 
Però és que, a més, per part de l’Ajuntament s’havia de tornar a fer una aportació a 
l’esmentada societat per valor de 345.600 €. 
 
En el capítol 1 relatiu a la despesa en Personal Laboral es mantenia el mateix import global, 
amb la qual cosa aquesta voluntat d'equiparació dels treballadors d'aquest ajuntament de la 
qual es parlava a la memòria de l'Alcaldia no la veien plasmada considerant que hauria de 
començar a solucionar-se aquesta qüestió de manera immediata. 
 
Li va sobtar la xifra de 40.000€ en manteniment de parades de mercat atès que com eren noves 
va preguntar si hi havia algun defecte en la seva construcció i si era Aixa perquè no el cobria 
l’assegurança decenal. 
 
La partida d’aigua de rec i de fonts augmentava fins a 250.000 € tornant-se a preguntar si la 
publicitat feta pels mitjans de comunicació dient que s'usava aigua del subsòl fos veritat. 
 
La divulgació de programes municipals s’incrementava de 75.000 a 100.000 €, és a dir prop 
d’un 33% d'augment. 
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També els hi havia cridat molt l’atenció l’augment de les despeses de desplaçaments de 7.000 
à 19.000 €. 
 
Malgrat haver-se produït un augment considerable en la partida d’administració informàtica 
superant el 1.000.000 € no entenia perquè no es podia facilitar el pressupost 2017 en format 
excel per tal poder-lo treballar amb més agilitat pensant que potser el que es volia per part de 
l’equip de govern és que es dificultés el seu accés. 
 
Els treballs d’impressió de la revista Bruguers havien augmentat de 35.000  a 50.000 € però, 
en canvi, la partida del control de plagues havia disminuït de 32.000 a 22.000 € malgrat les 
recents plagues que havíem tingut de paneroles i mosquit tigre. 
 
En normalització lingüística la xifra s’havia elevat a 38.000 €. 
 
Seguint l’ordre de la Memòria d’Alcaldia va manifestar que en l’àmbit de Ciutat i Territori 
parlaven de Mapa de capacitat acústica i de Pla d'acció de la qualitat acústica preguntant-se si 
es preocuparien per fi de la vella aspiració dels habitants del Carrer Salamanca d'instal· lar 
barreres acústiques per disminuir el soroll de Renfe màxime quan cada vegada hi havia més 
trens ràpids que eren els que produïen més soroll i si  serviria per a alguna cosa o seria 
solament per tenir el mapa. 
 
En la millora en l'eficiència energètica i malgrat que en els últims anys s'havia realitzat un 
estalvi energètic preguntaven quines actuacions tenien previstes en l’enllumenat públic 
recordant que feia 15 dies hi havia hagut que suplementar en 55.000 € la previsió del 2016 
mentre que l'increment per 2017 era de 14.170 € però veien complicat que fos suficient. 
 
Indicaven un Pla de mobilitat urbana sostenible en el qual es canviarien els vehicles per altres 
ecològics. 
 
Pel que feia a la promoció d’espais “ciclables” a Gavà, creia que pintar carrils bici no era fer 
espais “ciclables” quan el que es de veritat es necessitava era un pla d'integral de mobilitat amb 
bicicleta a Gavà. 
 
En l’apartat de Planificació urbanística va donar la benvinguda a la partida que portaven anys 
reclamant per a actuacions d'asfaltat de carrers. Però considerava que amb l'estat actual dels 
mateixos, amb 100.000€ no hi ha ni per a una quarta part del que es necessitava de manera 
urgent. Al seu parer només és cobria l'expedient però no permetia fer un manteniment real de 
tots els carrers de Gavà. 
 
De l'execució del pas de vianants en la C-245 per connectar el carrer Issac Peral en el Camí 
Ral per facilitar l'accés al tanatori va recordar que era un projecte aturat des de fa anys per 
culpa de l'equip de govern i que vaig estat ell com a Diputat Provincial qui es va interessar a 
reactivar el projecte reunint-se amb el Diputat Delegat d'ERC per desbloquejar-ho i que fins al 
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moment el PSC de Gavà no havia mostrat la més mínima pressa per desbloquejar-ho 
definitivament perquè en 2017 hi hagi no solament un pas de vianants sinó un semàfor per 
polsador i l'arranjament de les dues parades d'autobús una en cada sentit,  
 
En el planejament urbanístic semblava ser que es podria començar a construir hotels en Els 
Joncs. Suposava que aquesta era la raó que la partida d’Urbanisme Planificació i Projectes 
augmentés un 32% sobrepassant el 1.500.000 euros. Va preguntar si estàvem a les portes d'un 
altre boom immobiliari i digué que seguirien atentament els qui intervenien en aquest procés, 
els qui assessoraven, els qui ho comercialitzaven, etc. 
 
D’altra banda, s’alegrava que treballessin per aconseguir una base nàutica permanent i que 
venien proposant C’s des de 2007 i que com plantejaven fos sense embarcacions a motor. 
Recordà que al seu programa electoral de 2015 presentaven un projecte realitzat per 
especialistes independents que estava llest per executar-se que posaven a la seva disposició.  
En relació al “Projecte de Centre de Mar” que tindrà continguts d'activitat nàutica, oci i 
ensenyament, tot això a l'actual centre cívic de GavàMar destacà que seguia infrautilizat el bar-
restaurant que sense sortir a concurs. També va preguntar si s’havia tingut en compte com 
influirà en aquest centre la construcció de l'Institut de Gavà-Mar i si es reservaria un espai per 
l’ambulatori al que el barri no havia renunciat i esperaven que un dia es pogués tornar a obrir. 
 
En relació a la Seguretat ciutadana va dir que l’equip de govern ho deixava tot a l’aplicació 
(app) de seguretat però mentre la plantilla de la Policia Local anava perdent efectius de manera 
alarmant donat que en 10 anys havien perdut 12 agents i per les xifres del pressupost que 
reflectien una disminució de 71.690 € pel 2017 semblava que tampoc es cobririen les 2 
jubilacions previstes per al proper any. A més, el reforç de seguretat a l'estiu es negaven a fer-
ho amb agents i seguien pagant unes hores extra molt per sota de municipis veïns. 
 
En el manteniment de l'espai públic va reiterar la qüestió del clavegueram i la plaga de 
paneroles que havíem tingut i va mostrar-se sobtat pel fet que en la recollida de residus 
s’augmentés la freqüència de recollida però és reduís en 7.9.17 la quantitat que s’aportava, 
considerant que era complicat com també succeïa en la partida del GAI on també 
s’incrementava la freqüència dels autobusos però la partida també s’aminorava. 
 
En la Promoció econòmica i ocupació es creava un “Punt d’Atenció a l’Empresa (PAE)” on es 
podran gestionar tots els tràmits per a endegar una nova activitat empresarial donant suport, 
acompanyant i assessorant en els tramitis municipals. Llavors --preguntà-- el punt d'atenció 
específic per a empreses que hi ha en el PAC, que feia? A qué es dedicava el Centre de Suport 
a l’empresa? Perquè ara hi haurien tres llocs diferents i es podria centralitzar tot en un.  
 
En el nou govern, transparència i Govern obert el govern municipal havia proposat dimensió 
de proximitat, transparència, rendició de comptes, impuls de plataformes web i elements 
visuals però esperaven que fossin millors que els actuals i que es mantinguessin les 
informacions actualitzades. En aquest sentit, i malgrat haver-ho demanat en diverses ocasions 
el directori d'entitats que teníem actualment no servia de res. Va recordar que C’s va dir que 
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malgrat anunciar-ho, no figuraven els sous dels càrrecs de confiança o assessors, que seguien 
apareixent els Patronats com si encara estiguessin actius després de tants anys i que dels links a 
les webs dels partits polítics solament funcionava el del PSC, mentre que els altres conduïen a 
aquesta mateixa pàgina web del PSC amb un quadrat al centre que deia “no s'ha pogut 
localitzar” però això sí, deixava veure perfectament els logos del PSC i bona part del seu web. 
 
Al respecte del Comerç, Civisme i promoció de la ciutat es parlava de redimensionar la fira 
d'espàrrecs però el que es deia finalment era d’ampliar la part de Gastro Gavà, que aquest any 
ja s'havia consolidat, segons reflectien en l'Informe de Alcaldia “Un espai gastronomic i 
d’esbarjo de reclam”, preguntant-se per qui era aquest reclam atès que semblava que solament 
els interessava que els gavanencs estiguessin més còmodes en aquest espai de tapes –quüestió 
amb la que estaven d’acord--  però considerava que això no era suficient per promocionar el 
comerç i la ciutat de Gavà. 
 
Pel que fa al pacte que havien subscrit l’equip de govern i ERC va recordar que l’any 2016 
també es va signar un acord pressupostari entre pel voltant 70.000€ però no s’havia complert, i 
segurament per això, el portaveu d’ERC havia manifestat que fiscalitzarien el seu compliment 
i al govern municipal alhora que havien demanat controlar la seva execució des d’una 
Comissió de Seguiment. 
  
Va esmentar que ERC s’havia apropiat de la iniciativa popular dels menús solidaris que ja 
funcionava  i que ara gràcies a dita formació es vincularia a una fundació privada a 
proposta d’aquesta, que per cert estava implantada fa poc temps a la nostra ciutat. No 
sabent que ERC fos partidaria de privatitzar serveis socials. 
 
Respecte de les tasques de prevenció i control de l’absentisme escolar va dir que ja s’estava 
duent a terme posant com a exemple a Can Espinós. 
 
No comprenia en que es tractava la realització de cursos i activitats d’alfabetització  en les 
dues llengües oficials ja que pensava que això és el que es venia fent fins ara. 
  
Pel que fa a la nova ordenança de serveis funeraris va recordar que C’s l’havia demanat al 
darrer Ple ni l’equip de govern va respondre que es venia treballant per part del Govern Local 
des de principis d’any. Així doncs no entenia si realment era un acord amb ERC dels 
pressupostos 2017 o no. 
 
Sobre habilitar un nou espai per al caravàning municipal digué que semblava ser un nou 
concepte de promoció turística de l’equip de govern, el qual no tenia gaire sentit després 
d’haver suprimit tots els càmpings que hi havien abans a la platja. Va preguntar --amb to 
irònic-- si també s’haurien de tallar arbres com en el parking de Gavamar pregant que s’avisés 
abans als veïns.  
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Desconeixia si la realització d’un Pla de Promoció Turística a Gavà era conseqüència de la 
negociació amb el seu actual soci de govern (CiU) o el que semblava seria el seu proper soci 
(ERC) perquè semblava que estigués removent la cadira de la dreta de la taula de presidència 
d’aquest Plenari. 
 
En suma, en aquesta proposta de Pressupostos es parlava de diverses partides, unes que no 
eren més que obligacions legals d'un govern municipal i unes altres que seguien la línia de 
l'any anterior amb alguna petita modificació, però preguntà a l’equip de govern quin era el seu 
Pla a mitjà i llarg termini per a Gavà i si tenien un projecte de ciutat perquè els hi donava la 
sensació que analitzant els pressupostos no tenien altre fita que anar governant. 
 
Si bé l’equip de govern realitzava moltes accions en diversos fronts, no es decantaven per cap 
en concret preguntant quin era el Gavà que volien, si desitjaven que fos conegut com a 
municipi capdavanter turístic, gastronòmic, agrícola, per uns espais naturals ben preservats, 
per la seva activitat econòmica, pels esdeveniments esportius, pels seus serveis educatius, per 
festivals com el de marionetes, et? Perquè es corria e l risc d'acabar com a ciutat dormitori, 
doncs per a tot no hi havia si es volia fer bé. Considerava que s’hauria de tenir una línia 
estratègica i no l'havien vist, per tant, no eren els pressupostos que necessitava Gavà per al 
proper any i per aquest motiu votarien. 
 
 
 
El sr. Miquel-Àngel Díaz, tinent d’alcalde del grup municipal del PSC va intervenir per 
expressar, de manera literal, el següent: “El govern municipal ha presentat una proposta de 
Pressupostos per al 2017, a partir de les prioritats dels nostres programes electorals, també 
expressades en el Pacte de govern, però també amb la voluntat d’escoltar les diferents visions i 
propostes que hi pot haver. I per tant, també és fruit, per tant, d’un diàleg sincer, com pertoca 
fer donada la composició d’aquest Ple fruit de la voluntat popular expressada el 25 de maig de 
2015. 
 
És després d’escoltar, les demandes dels veïns, les inquietuds de col· lectius i moviments 
socials, entitats, al llarg d´aquest any, que s´ha presentat una proposta de pressupostos en la 
que, a més de la visió de ciutat que tenim els Grups que formen el govern municipal també 
contempla la suma de moltes aportacions, destacant les assumides per l´acord aconseguit amb 
el grup municipal d´ERC, i on plantejat un seguit de prioritzacions de polítiques i estratègies 
que el govern valora positivament, especialment perquè permeten impulsar polítiques 
transformadores i progresssistes en favor de la millora de la nostra ciutat, Gavà. 
 
Pel nostre grup municipal, pels socialistes, tot i l´aparent millora de la macroeconomia, que es 
manifesten en una lleugera reducció de la taxa d´atur però no de l´ocupació, des de Gavà 
podem constatar que no s´ha traslladat directament al dia a dia de les famílies de la nostra 
ciutat ni, pel que ens diuen, de la resta de municipis del territori. La precarietat, els nous 
contractes que ha permès la reforma laboral i que fa que pots tenir un treball i estar en situació 
de pobresa, la persistent desigualtat, les retallades de les dretes en salut, acció social i 
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educació, les dificultats d´accedit al crèdit del petit comerç de Gavà o dels joves emprenedors, 
configuren un context econòmic dur,  en el que l´Ajuntament ha de continuar donant cobertura 
a la demanda de serveis públics, prioritzant els de caràcter social. 
 
I l´Ajuntament de Gavà ha de fer-ho amb un model estatal i català de finançament municipal 
obsolet, antic, gens transparent, clarament millorable i insuficient. Un model que políticament 
no està pensat per ajudar els ajuntaments a finançar els serveis de  la ciutadania, sinó a que els 
ajuntaments estiguin governats potser des dels despatxos governamentals de Madrid o des de 
la Plaça Sant Jaume. 
 
Volem destacar tres elements dels pressupostos: En primer lloc, com a casa de qualsevol dels 
nostres veïns, el govern municipal ha de prioritzar on destina els diners. Doncs, bé,  coma 
govern progressista i com a socialistes i força política d´esquerres la prioritat d´aquest 
pressupost són les polítiques de serveis a les persones que ocupen un 28% de la despesa. I això 
significa oportunitats públiques pels nostres veïns en l´àmbit social, en la cultura, els esports, 
l´educació; en que els i les joves facin ciutat, en igualtat de gènere, en fer xarxa amb el teixit 
associatiu en serveis i iniciatives que fan de Gavà una ciutat que altres miren, pel seu 
dinamisme comunitari, per la seva aposta pels drets. Amb un àmbit el de Benestar i Acció 
Social que s’incrementa en un 2, 39% amb  cohesió social, l´atenció a persones i famílies i la 
igualtat d´oportunitats. Amb noves iniciatives, com un programa d´ajut per a sortides escolars, 
perquè cap infant de Gavà es quedi sense fer una sortida escolar per la situació econòmica  de 
la seva família. 
 
En segon lloc, creiem que des de l´Ajuntament, malgrat les limitacions imposadades pel 
governs estatal i català podem contribuir a  una sortida social a la crisi, amb nova mirada a la 
promoció de l´activitat comercial i la reactivació econòmica. I si podem fer-ho, tenim el deure 
moral i polític de fer-ho.  Mirin, els socialistes de Gavà , treballem per una ciutat equilibrada, 
amb una economia al servei de les persones, i no amb una ciutadania al servei d´una economia.  
Per això, som socialistes i aquest pressupost contempla noves actuacions per a enfortir i a 
atraure teixit productiu i que es consolidin les empreses del territori a fi de crear llocs de 
treball amb retribucions dignes; a acompanyar i donar eines a persones aturades per tenir feina 
i que aquesta no sigui precària; a dinamitzar l´activitat comercial, o a promoure l´economia 
social i solidària.  Parlem d´un increment del 25% en promoció econòmica  i més d´un 9% en 
turisme i suport al comerç.  
 
El tercer eix a destacar, al nostre entendre, les polítiques destinades al manteniment de l´espai 
públic. Mirin, l´espai públic no és neutre. En funció de l´orientació del govern es prioritza un 
model d´espai, de carrer, de places, de barri. Nosaltres ho tenim clar, estem per un model 
d´espai públic basat en el bé comú, per sobre d´interessos parcials. Per un espai públic que 
garanteixi la convivència i la cohesió social, amb barris dignes, habitables i sostenibles. Amb 
partides per a millorar i arranjar carrers o la millora de la seva il.luminació, per exemple.   
 
Amb un model de neteja viària i de recollida d´escombraries eficaç , amb una important cartera 
de serveis que fa possible que Gavà sigui un referent en parcs i jardins. Per cert, un model 
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eficaç i públic... i sobretot que tingui com a objectiu el servei als veïns i les veïnes i no 
l´obtenció d´un benefici industrial, gestionat per una organització amb direcció i capital públic 
i municipal, PRESEC, que tindrà un increment pressupostari de l´1.9%. Ara que alguns 
ajuntaments es plantegen tornar a fer els mateixos aquests serveis, és moment de recordar que 
aquest model va ser implantat a Gavà, per governs socialistes.  Un espai públic que ha de segur 
segur, amb partides de seguretat que representen el 10%. 
 
Cal també, esmentar l´esforç per fer possible un pla d´inversions municipals que preveu una 
despesa total per uns sis milions d´euros.  I que fa possible millores als barris amb la iniciativa 
Junts fem barri, l´inici del cobriment de la pista esportiva escola Marcel·lí Moragues, que 
permetrà guanyar un nou espai esportiu pel conjunt de la ciutat, i un pla de modernització 
d´equipaments  esportius, culturals i socials, claus en el benestar ciutadà i en la cohesió social 
de Gavà. 
 
Tot plegat, insistim, un pressupost on plasmem idees i una visió transformadora de ciutat en 
recursos econòmics, en projectes, en iniciativa. I ho fem, amb una  fiscalitat que no castiga les 
classes populars ni les petites i mitjanes empreses. Congelant l´IBI, per exemple i creant 
subvencions a col· lectius socials que tenen problemes per a pagar-lo.  Amb una gestió 
econòmica que es fa des del rigor, sense anar més enllà del que podem econòmicament i 
sobretot tenint molt en compte que gestionem diners públics, diners del poble. 
 
Amb una economia municipal solvent, amb una disminució del 10'50% de la despesa 
financera. 
 
Finalitzo...els pressupostos i les ordenances són elements claus de la política municipal, 
especialment per la seva rellevància en la ciutat i en la vida dels ciutadans i ciutadanes. Fins i 
tot aquells Grups que no estan d’acord legítimament amb aquest pressupost trobaran també 
elements que s’han compartit. Els socialistes convidem a tothom a seguir dialogant perquè 
cada cop més aquest sigui un Pressupost on tothom sumem, més enllà de les nostres sigles. 
Cada cop és més així, 3 grups polítics ens hi hem sumat. Però segur que tots podem fer 
esforços per enriquir-ho des del debat i des del el nostre compromís amb la ciutadania de 
Gavà.” 
 
 
 
De nou intervingué el sr. Jordi Tort per agrair el to de la majoria dels portaveus municipals. Es 
va adreçar al PP per dir que no compartien la visió de que s’estava produint la recuperació 
econòmica atès que a Gavà encara hi havien 2.783 persones a l’atur. En relació al deute 
d’altres administracions va dir que la Generalitat tenia un deute de 1.300 milions amb 
l’ajuntament a 31 de desembre de 2015. En relació al Pla de desenvolupament turístic ca dir 
que era un pla d’accions d’execució del Pla que era cofinançat per la Diputació de Barcelona. 
Va aclarir que les beques dels llibres de l’escola Maria Felip anaven integrades a la resta 
d’ajuts de llibres en general i estaven totalment garantides. 
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En relació al posicionament de GSSP va dir que partir d’un pressupost amb base zero era 
complicat i, a més, s’ha canviat l’aplicatiu. No entenia perquè tanta referència al sr. Ferran 
Pestaña i va dir que no podien prescindir dels seus serveis --pel cas que volguessin-- atès que 
era un funcionari, i com a tal, tenia els seus drets. Respecte dels assessors i dels 500.000 euros 
de cost digué que era personal directiu i exercien les seves funcions i, degut als canvis 
normatius estaven en procés d’adaptació. Respecte a si els polítics cobraven poc o molt va dir 
que entenia que el sr. Herrera es sentís ben pagat perquè per a les aportacions que feia, pensava 
que ho estava. Sobre les parades buides de mercat digué que la partida estava composta tant 
pel cost del manteniment de les parades buides com del manteniment dels mercat de 
Mercagavà i del Mercat del Centre.  
 
Va agrair al grup municipal d’ERC el to i l’esforç realitzat atès que havien mostrat molta 
predisposició per arribar a acords pressupostaris amb l’equip de govern. En relació a 
l’equiparació salarial va dir que l’ajuntament estava treballant per resoldre-ho però es veia 
limitat tant pels pressupostos generals de l’Estat que prohibia incrementar el capítol destinat a 
despeses de personal com pel pressupost municipal atès que era inviable econòmicament fer-
ho en un exercici. 
 
Al grup municipal de C’s va dir-li que agraïa el canvi de posicionament sobre l’empresa 
municipal PRESEC, S.A. i veiessin amb bons ulls l’increment de la partida a dita empresa i 
que passés a prestar més serveis. Quant a l’altra empresa municipal GTI, S.A., manifestà que 
prestava serveis d’aparcament i zona blava i que si no existís aquesta tasca l’hauria d’assumir 
l’Ajuntament. Pel que feia a les partides informàtiques i el fitxer excel que es donava expressà 
que la informació es donava amb el mateix format per tothom.  La partida destinada a 
Normalització lingüística era la correcta. Es treballaria amb eficiència energètica substituint la 
lluminària per una altra de més eficient. El Pla integral de mobilitat amb bicicleta estava en 
marxa. Si bé es destinava una partida específica de 100.000 euros d’asfaltat va recordar que 
tots els anys es feien aquests treballs i, fins i tot, es podia incrementar la xifra segons les 
aportacions d’altres administracions. En relació a la seguretat ciutadana va recordar que en seu 
informativa es va parlar que s’aprovarien 3 noves places de policia que és el que permetia la 
normativa vigent. Quant a les hores extres dels policies municipals no li semblava bé el 
plantejament que feien perquè ja van ser millorades al ple de juliol per equiparar-se a la de 
l’entorn i el grup de C’s es va abstenir no entenent perquè ara demanava que es millorés el 
preu. La freqüència d’autobusos s’augmentarà però figurarà al pressupost de 2018 perquè es 
pagava a any vençut. El Punt d’Assessorament a l’Empresa era un punt telemàtic per tal que 
els expedients es poguessin tramitar des de casa o des de l’ajuntament. El registre d’entitats no 
podia estar actualitzat sense que les entitats ho fessin prèviament. Cap tècnic d’aquest 
ajuntament tenia una instrucció per desviar cap web a un link en concret tractant-se d’una 
incidència tècnica. 
 
Va exposar que l’equip de govern, format pel PSC i CiU, i el grup municipal d’ERC havien 
reeditat l’acord per a l’aprovació del pressupost municipal i els comptes municipals del 2017 
inclourien un total de 17 projectes proposats pel grup republicà centrat en l’àmbit social, 
cultural, de promoció econòmica i mediambiental. L’habilitació d’un nou espai per a 
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caravaning no consistia en fer nous càmpings sinó d’espais per passar una o dues nits màxim. 
També s’incloïa en l’acord l’elaboració de paquets turístics en el marc del Pla de promoció 
turística, són els projectes proposats en matèria de promoció econòmica i de la ciutat. En 
relació a les inversions estratègiques digué que Gavà era la ciutat de les persones on es feien 
tot tipus d’actes per donar cabuda a tothom i per aquest motiu era una ciutat inclusiva.  
 
 
 
L’alcaldessa va prendre la paraula per pregar al conjunt de portaveus millor evitar referències i 
al·lusions personals que no aportaven gaire al debat polític ni a la ciutadania. 
 
 
 
El sr. Ramon Castellano, tinent d’alcalde del grup municipal de CiU expressà que en atenció a 
la sol·licitud de la sra. Parés de que el deute d’altres administracions arribi en temps i forma a 
la corporació va demanar, al seu torn, que el govern espanyol pagués a la Generalitat el deute 
que tenia i no posessin pals a les rodes al finançament econòmic autonòmic perquè això 
comportava dificultats en l’economia municipal. 
 
Es va adreçar al Sr. Herrera per dir-li que la sort sempre és el darrer refugi de la mandra i la 
incompetència considerant que ell havia tingut molta sort el 2016 però li quedava molt per 
aprendre i no podia parlar amb les formes en que ho feia doncs faltava al respecte. En relació 
als assessors va recordar que els ajuntaments de Madrid i Barcelona tenien en plantilla molts 
assessors preguntant-se si valorava tan poc als comerciants de la ciutat com per pensar què 
l’àmbit de comerç de l’ajuntament no havia de tenir gent preparada i totalment dedicada a 
treballar per ells. 
 
Considerava que feia política show i quan l’escoltava parlar de política el superava en el 
populisme dur que a vegades podia caure qualsevol polític. 
 
Va retirar l’agraïment a la formació política d’ERC per la feina feta però va reconèixer que no 
eren els pressupostos perfectes per a ningú doncs cadascú els faria a la seva manera.  
 
Va esclarir al sr. Ibáñez que les partides dels pressupostos engloben moltes més qüestions que 
el títol que portaven. Encara que estava segur que com a diputat votaria en seu parlamentària a 
totes les iniciatives i projectes que podien beneficiar a Gavà va demanar que pensés que quan 
votés en contra dels pressupostos de la Diputació també ho podia estar fent contra determinats 
acords que redundaven en millorar Gavà. 
 
Per acabar, es va adreçar al sr. Herrera novament per dir-li que qui arribava al poder amb 
demagògia acabava fent-li pagar a la societat un preu molt car, no volent que ell li fes pagar 
aquest preu a Gavà.  
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Tot seguit, la sra. Mónica Parés, regidora del Partit Popular, va agrair al senyor Tort els 
aclariments a les seves preguntes i dubtes. Avançà que el PP sense formar part d'aquesta 
Comissió de Seguiment del Pressupost seguiria també amatent del seu compliment. Va 
lamentar que el sr. Castellano no fos ja no tinent d'alcalde responsable d'elaborar el pressupost 
municipal sinó Conseller d'Economia de la Generalitat perquè de ben segur que Gavà estaria 
millor defensada a les polítiques de la Generalitat. Finalment, manifestà el compromís, com no 
podia ser d'una altra manera, a fer que les reclamacions del govern municipal al Govern 
d'Espanya poguessin ser resoltes de la millor manera pels veïns i veïnes de la ciutat. 
 
 
 
Per la seva banda, el sr. Herrera, regidor de la formació política de GSSP, va dir que malgrat 
que s’havia dit fer intervencions breus el sr. Castellano s’havia estès massa pensant que es 
deuria a que normalment no el deixaven parlar gaire i, encara i així, no deia res, a banda 
d’insultar-lo. 
 
Va dir en cap moment havia demanat prescindir dels serveis del sr. Pestaña però reconeixia 
que sí es podia haver fet però no va voler aprofundir més en aquesta qüestió ja que havia estat 
debatuda en el seu dia i ell només havia dit que malgrat haver un regidor de comerç, un 
assessor de comerç i un director de mercats hi hagués una partida de 40.000 euros de despesa 
en el pressupost destinada a parades buides de mercat. 
 
Pel que feia als sous dels polítics va proposar prescindir dels assessors atès que això suposaria 
un estalvi de 500.000 € que es podria destinar a serveis socials que estan en risc. Al mateix 
temps va fer una esmena in voce al pressupost demanant que cap polític cobrés més de tres 
vegades el salari mínim interprofesional. 
 
Va recordar que malgrat haver fet propostes d’emergència social no els hi havien fet cap cas i 
això que es tractava d’un import de 500.000 €  
 
En relació als assessors va respondre al sr. Castellano que l’Ajuntament de Barcelona tenia 
quasi 2 milions d’habitants i un pressupost de 1.300 milions d’euros mentre que Gavà en tenia 
46.000 habitants i un pressupost de 43 milions d’euros. Doncs bé, la qüestió és que 
l’ajuntament de Barcelona tenia tan sols un assessor més que el consistori de Gavà. Afegí que 
si havia de fixar-se en algú  políticament per madurar esperava no fer-ho en ell doncs sinó es 
retiraria de la política. 
 
Demanà que no es barregés el que es pagava a un assessor de comerç amb els comerços de 
Gavà atès que en cap moment havien dit que menyspreessin els comerciants sinó que hi havia 
una despesa de 40.000 € per parades buides demanant al sr. Castellano que no fes tanta 
demagògia i es posés a treballar.  
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El sr. Albert Massana, regidor del grup municipal d’ERC, va dir que si bé van començar al 
setembre a negociar amb l’equip de govern per arribar a un acord en els pressupostos la 
formació política va començar a fer-ho amb els simpatitzants, comerciants i militants el mes de 
juny. 
 
El grup d’ERC va deixar palès que treballarien per a la ciutadania de Gavà tant en seu local 
com en la Diputació de Barcelona i per aquest motiu sempre intentarien arribar a acords.  
 
Considerava que s’havien criticat molts punts dels acordats i, fins i tot, punts en els que en el 
fons tothom estava d’acord 
 
Va concloure la seva intervenció dient que l’any que ve tornarien a fer el que la ciutadania 
demanés i potser seria l’últim com a Estat espanyol perquè hi hauria el referèndum. 
 
 
El sr. Miguel-Àngel Ibáñez, regidor del grup de C’s, va manifestar que quan parlaven de 
mantenir tota aquesta nova relació per mitjans informàtics amb els ciutadans no parlaven de 
mala voluntat per part de ningú, prova d’això era que havien avisat d’aquesta situació i s’havia 
anat corregint. Però va posar èmfasi en el fet que invertir per crear si després no es feia el 
manteniment era malbaratament. 
 
En relació a les 3 possibles places de policia local digué que ells havien vist en el pressupost 
una disminució de 71.690 € no sabent si després vindria una modificació pressupostària o no i, 
per aquest motiu, ho havien plantejat. 
Considerava que l’equip de govern era molt bon venedor d’idees perquè per una banda, quan 
un llegia que es creava un espai caravanning s’imaginava un espai gran però semblava ser que 
es tractava d’un lloc, de reduïdes dimensions, on només hi cabrien dos o tres places per estar-
hi dos o tres dies. D’altra banda, quan l’ajuntament anunciava que es crearà un Punt d’atenció 
a l’empresa si bé no deia que serà un lloc físic la seva interpretació conduïa a pensar-ho perquè 
es diu que servirà per poder gestionar tots els tràmits donarà suport, acompanyament i 
assessorament   
 
També pensava que una part dels acords amb el grup d’ERC era una qüestió de vendre la 
imatge de cada partit. 
 
Entenia que no havien d’estar en un grup de seguiment d’un acord si no estaven dins de 
l’acord. 
 
Digué que els hi resultava difícil arribar a acords quan per part del portaveu del grup del PSC 
en la primera frase del seu discurs deia que el seu model era un model d’estat català i des de 
Madrid no s’ajudava a que els municipis fossin independent sinó al contrari. No obstant això, 
havien arribat a acords com per exemple en les ordenances fiscals. 
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El sr. Miquel-Àngel Díaz va voler matisar que el que no veien era un acompanyament en el 
finançament dels ajuntaments per part del govern de l’Estat i el de Catalunya.  
 
 
El sr. Jordi Tort va dir que l’equip de govern estava obert a propostes per arriba a acords com 
els aconseguits en els pressupostos o les ordenances fiscals. 
 
Va reconèixer que no havia contestat a certes propostes de GSSP com ara la relativa a la 
primera adquisició d’habitatge per destinar-la a emergència social, perquè sobre aquesta 
qüestió ja s’havia cedit un habitatge a Càritas en el seu dia i ja es tenia una Taula d’emergència 
social. També va esmentar el Projecte 40-60 que consistia en les persones que no tenien sostre 
se’ls hi ajudava a disposar d’un habitatge.  
 
 
Va agrair al sr. Ibáñez que no malinterpretés la qüestió dels mitjans informàtics doncs en cap 
moment hi havia mala fe en la manera d’obrar de l’equip de govern.  
 
 
Per concloure el debat l’alcaldessa, sra. Raquel Sánchez, va manifestar que havia quedat palès 
quines eren les directrius polítiques adoptades que permetien reflectir el pressupost. Va agrair 
el to general de les intervencions malgrat que cada grup municipal tenia el seu propi model de 
ciutat i va reiterar el caràcter dialogant de l’equip de govern per tal d’assolir acords amb les 
diferents forces municipals. També va voler agrair als tècnics, personal directiu i en definitiva, 
a tot el personal de l’ajuntament que havia fet possible la confecció dels pressupostos. 
 

---------- 
 
Esgotats els assumptes a discutir, la sra. alcaldessa-presidenta dóna per acabada la sessió essent 
les vint hores, vint-i-sis minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el secretari en dono fe. 
 
              L’alcaldessa                                                                                   El secretari 
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